
Elite miljø 2024 – Hedeland Golfklub 

Vi forsøgte at ”genstarte” elitemiljøet i Hedeland Golfklub i 2024, hvor vi ville skabe en eliteafdeling 
hvor spillerne kunne spille sammen på tværs af hold, og derved skabe en ”fællesskabsfølelse” for 
spillerne i eliteafdelingen.  

For at sikre dette blev der lavet en ranglisteturnering, som skulle sikre at spillerne kom ud og spille 
jævnligt, samt at de spillere der blev valgt til de forskellige hold, også var dem der havde spillet sig 
til det. Desværre viste det sig at det kun var herre I & II der ønskede at spille disse 
ranglisteturneringer, hvorfor ændringer af krav til udtagelse af hold også primært kommer til at 
omhandle herre I & II.  

Information omkring træning, deltagelse til turneringer og eliteudvalg gælder alle hold. 

Det kom som en overraskelse at Stig stoppede i Hedeland Golfklub, da vi ventede på hans 
tilbagevenden fra sygdom inden vi indkaldte til et spillermøde hvor vi gerne ville have feedback, 
desværre har DGU nogle deadlines som vi skal overholde når det omhandler tilmelding til 
Danmarksturneringen, så da nogle spillere ønskede et hurtigt møde blev dette afholdt, hvorfor alle 
spillere derfor ikke er blevet hørt omkring feedback i denne omgang. 

Vi planlægger at afholde et spillermøde i starten af det nye år, hvor vi vil opfordre spillere der har 
feedback til at komme frem med det her. 

 

 

Efter sæsonen fik sportsafdelingen noget feedback fra spillerne som kunne summeres ned til fire 
punkter: 

1. Ranglisteturneringen kom ikke til at have betydning for valg af spillere – dette var 
utilfredsstillende for de spillere som følte sig klar til at udfordre nogle af spillerne på 1. 
holdet, men ikke fik chancen. 

2. Banens tilstand under Klubmesterskaberne i hulspil var langt under den standard der 
forventes til et Klubmesterskab. 

3. Spillerne ønskede en abonnementsløsning vedr. træningshallen. 
4. Stig stoppede som pro, og efterlod eliteafdelingen uden headpro. 

Vi har afholdt et møde i sportsafdelingen sammen med repræsentanter fra bestyrelsen og Joakim, 
og er kommet frem til følgende. 

• Ranglisteturneringerne ændres til et ”hulspils-bracket-system” som betyder at der er fire 
spillere pr. bracket (lavest hcp. starter i øverste bracket) man arrangerer og spiller selv sine 
matcher mod en spiller fra samme bracket. Hvis man taber rykker man op, mens taberen 
rykker ned (vindere i 1. bracket bliver, mens taberen rykker ned). Brackets opdateres hver 
14. dag, hvis det ikke er muligt at finde en spilledag, og ingen af spillerne vil give matchen, 
rykker begge spillere en bracket ned, mens taberen i den anden match rykker op. (der skal 
være 2 nedrykkere og 2 oprykkere for hver bracket) 

• Banens tilstand levede desværre ikke op til den standard der forventes under 
Klubmesterskaberne i hulspil, desværre var det et sammenfald af flere ting der gjorde at 



det var nødvendig at ”proppe” greens i ugen op til. Dette vil ikke ske igen, og 
greenkeeperne vil i højere grad blive inddraget i turneringskalenderen er det er tilfældet i 
dag. 

• Der skal spilles min. 2 tællende runder om måneden, og der skal samles data enden via 
Arcos/Golfshot eller lignende – data skal derefter deles med resten af eliteafdelingen, så 
det bliver tydeligt hvad der skal arbejdes med. 

• Proen udtager 1. holdet dels på baggrund af hulspilsmatcher samt den data som er delt. 
Derudover skal det noteres at højt bundniveau prioriteres fremfor elevatorgolf 

• Det forventes at spillerne deltager i de forskellige klubturneringer, golfens dag (forventes 
afholdt i slut april) og prioriterer Klubmesterskaberne(!) 

• Den individuelle træning klubben tilbød sidste år bliver skiftet til ugentlig holdtræning – vi 
kigger stadig på hvilke dage det er muligt at træne på, men vi er bekendt med at tirsdag og 
torsdag ikke er optimale dage. 

• Det har desværre ikke været muligt at lave en abonnementsløsning omkring 
træningshallen, dette skyldes ikke uvilje fra bestyrelsens side, men derimod at alle klubbens 
medlemmer har adgang til træningshallen hvorfor alle principielt kan udnytte denne 
løsning. Trackman arbejder pt. på en løsning hvor man booker og betaler direkte i trackman 
appen, når denne løsning er på plads er en af de største knaster væk, og der vil blive kigget 
på muligheden igen – det er dog ikke realistisk at denne løsning når at komme i 
indeværende sæson. 

• Klubben har tilbudt fællestræning i hallen hver 2. søndag fra kl. 12:00 – 14:00 i ulige uger 
henover vinteren med start fra d. 12/11-2023 tilmelding skal ske via golfbox inden fredagen 
inden, da eventuelle ledige simulatorer skal frigives så medlemmerne har mulighed for at 
booke disse – der vil være et max antal deltagere på 24 til disse træningssessioner. 

• Der skal nedsættes et ”eliteudvalg” på 4-6 personer med spillere fra forskellige hold, dette 
eliteudvalg skal koordinere tøjvalg med Vicente/bestyrelsen, samt arrangere en Elite/AM – 
turnering omkring pinse. 

• Vi vil kontakte regeludvalget for at få nogle regelaftener så alle er klar på reglerne op til 
turneringsstart. 

• NB! Som det ser ud på nuværende tidspunkt er det ikke muligt at spille både region- og 
danmarksturnering, I skal derfor træffe valg om hvor I ønsker at spille når der kommer 
spørgeskema ud. 

 

Vi ser frem til at se jer til spillermøde i det nye år, og vi glæder os til at spille sammen med jer 
næste sæson. 

Mvh. 

Sportsudvalget i Hedeland Golfklub 


